



### A Word from the President of the Potton Heritage Association Sandra Jewett

It has been a pleasure to work with W.M. Rick McWilliam of St. John's Lodge No. 27 in the preparation of this special commemorative edition of Potton Heritage Association's magazine "Histoire Potton History". For an organization such as St. John's Lodge No. 27 to have endured for 150 years in our small community is in itself a noteworthy accomplishment. The survival of any organization depends on the enthusiastic and consistent support of the members

who form it. This is the real achievement of one hundred and fifty years of St. John's Lodge No. 27. From 1865 to this day, succeeding generations of men from our region have espoused the principles of an organization founded in a craft as ancient as time itself, and have thereby perpetuated the Lodge called St. John's in Mansonville.

For the most part, the founders of the Lodge were young and progressive men, businessman and farmer alike, all with the intention to build a community of which they could be proud, one which would endure and grow. They stepped confidently into a future that would be tested by wars, disease, destruction and hardship, and emerged from these trials, bent but not broken, to continue in faith and dedication towards the future.

It is to their great tribute that much of what we enjoy today in Potton comes as a result of the cornerstones laid by generations of freemasons who were St. John's Lodge No. 27. I know that Masonic benevolence continues through financial support to deserving students and generous contributions to the Fire and First Responder Departments of the Municipality.

On behalf of the Potton Heritage Association, I wish continued success and a wonderful celebration to the members of St. John's Lodge No. 27 A.F. & A.M.

Sincerely,

A handwritten signature in black ink that reads "Sandra Jewett". The signature is written in a cursive style with a long horizontal line extending from the bottom of the name.

**Sandra Jewett, President  
Potton Heritage Association**

**Mot de la présidente  
de l'Association du patrimoine de Potton  
Sandra Jewett**



Ce fut un plaisir de collaborer avec le vénérable maître Rick McWilliam pour préparer ce numéro souvenir de la revue de l'Association du patrimoine de Potton, *Histoire Potton History*, portant sur la franc-maçonnerie. Le seul fait que la loge St. John n° 27 existe depuis 150 ans est en soi remarquable. Mais aucune organisation ne survit sans le soutien enthousiaste et durable des membres qui la composent. Telle est la véritable réalisation des 150 ans d'histoire de la loge maçonnique dans notre communauté.

De 1865 à ce jour, des générations successives d'hommes de notre région ont épousé les principes d'une organisation fondée sur un art presque aussi ancien que le temps lui-même. Ces citoyens ont ainsi permis à la loge de Mansonville, appelée la St. John's Lodge No. 27, de se développer.

La plupart des fondateurs de la loge étaient des hommes d'affaires ou des agriculteurs jeunes et progressistes qui désiraient construire une communauté dont ils pourraient être fiers, appelée à durer et à grandir. Ils se sont élancés avec confiance vers un avenir qui sera éprouvé par les guerres, les maladies, la destruction et la misère. Ils ont surmonté ces épreuves comme le roseau qui plie mais ne rompt point, pour avancer avec foi et dévouement vers un avenir meilleur.

Rendons-leur l'hommage qui leur est dû, car une bonne partie de ce dont nous jouissons aujourd'hui à Potton repose sur la pierre angulaire érigée par les générations de francs-maçons de la loge St. John. Je sais que leur altruisme se poursuit aujourd'hui par un soutien financier aux élèves méritants et aux premiers répondants et pompiers volontaires de la Municipalité.

Au nom de l'Association, je vous souhaite de continuer à connaître du succès et une merveilleuse célébration!

A handwritten signature in black ink, which appears to read 'Sandra Jewett'. The signature is stylized and written in a cursive-like font.

**Sandra Jewett, présidente  
Association du patrimoine de Potton**